
 

44   | HET BALTISCHE GEBIED 82                          2023/1   -   15 MAART 2023 

DE BINNENLANDSE LUCHTLIJN RIGA – LIEPĀJA – RIGA:  
NIEUWE INFORMATIE 
 
 
Yehoshua Eliashiv 

 
 

Ik was aangenaam verrast toen ik van Ruud van 
Wijnen hoorde dat er al direct na de publicatie 
van mijn artikel in de vorige “Het Baltische  
Gebied” (nr. 81) een reactie was. Die kwam van 
onze mede-verzamelaar Frits Gerdessen, die 
vooral geïnteresseerd is in de luchtvaartgeschie-
denis van de Baltische staten.  
 

Hij kwam niet alleen op de proppen 
met een aantal mooie zwartwit foto’s 
genomen op de luchthaven van 
Liepāja, maar ook nog met twee  
pagina’s getypte tekst. De gegevens 
daarin  zijn gebaseerd op informatie 
van de heer Otto Atonovics, een lid 
van de commissie die onderzoek deed 
naar een geschikt vliegtuig voor de 
luchtlijn Riga – Liepāja – Riga (zie 
bijlage). 

 
Bij de keuze voor een toestel ging het 
uiteindelijk om twee mogelijke Engel-
se vliegtuigbouwers: Avro Anson in 
Manchester en De Haviland in  
Hatfield. Hoewel het Avro-toestel 
moderner was dan de DH89 van  
Haviland, was het niet alleen zwaar-
der, maar had het ook een langere 
start- en landingsbaan nodig. Dat  
maakte  het toestel minder geschikt 
voor de relatief zachte zandgrond van 
de luchthaven bij Liepāja. 
 
Laten we eens verder kijken naar het 
interessante, door Paul E. Branke  
samengestelde, document. Ook hier 
wordt 15 juni 1937 genoemd als dag 
van de eerste vlucht. Al in mijn artikel 
toonde ik aan  dat die datum niet 
klopt, maar ik vond ook aanvullend 
bewijs in de vorm van een aangete-
kende brief. Die werd op 10 juni  
gepost op de luchthaven Spilve bij  
Riga, met op de achterzijde een aan-
komststempel met dezelfde datum 
(afb. 1). 
 
De tekst bevat een aantal interessante 
wetenswaardigheden. Het eerste 
vluchtseizoen van de nieuwe lijn  
eindigde op 15 oktober 1937.  
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We lezen: “luchtverkeer vond plaats 
tot in oktober, totdat herfstmist rond 
Liepāja dat onmogelijk maakte”.  
Twee aspecten worden duidelijk  
benadrukt: het belang van de lijn voor 
zowel het postverkeer als voor de  
bevolking van Letland. “Het vervoer 
van post was van belang voor de hele 
onderneming…… De route was nogal 
populair omdat men nu voor zaken ’s 
morgens uit Riga kon vertrekken naar  

Liepāja en ’s avonds weer terug kon 
vliegen. Daarvoor kostte dat met de 
trein twee dagen”. 
 
Tenslotte. Op een van de foto’s zien 
we een groep heren bij een vliegtuig 
staan. Volgens een bijgevoegde be-
schrijving is een van de mannen links 
de Letse president Karlis Ulmanis 
(afb. 2). Deze foto werd in mei 1937 
genomen na het overvliegen van het 

vliegtuig van Engeland naar Letland. 
De aanwezigheid van de staatspresi-
dent toont eens te meer het belang van 
deze binnenlandse luchtlijn.  
 
Ik dank Frits Gerdessen voor deze in-
teressante aanvulling en de heer Paul 
E. Branke in Zweden voor de toe-
stemming om zijn geschrift te mogen 
gebruiken. 
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Bijlage 2 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 

 
 
 


